

Early Childhood Direction Center

1 800 462-7653

ecdc@kaleidahealth.org

www.wchob.org/ecdc

[www.facebook.com/
ECDCWNY1](https://www.facebook.com/ECDCWNY1)

ပုလားရဲၵ်းကွဲးလံာ်ကဘျံး

Capital District/North Country

Early Childhood

Direction Center

900 Watervliet-Shaker Road

Albany, NY 12205



Connecting professionals and families of
young children with special needs to services
and resources in Western New York.

Women & Children's
Hospital of Buffalo
A Kaleida Health Facility



Connecting professionals and families of
young children with special needs to services
and resources in Western New York.

Women & Children's
Hospital of Buffalo
A Kaleida Health Facility



မၤစၢၤထီၤသ့ၣ်လၢတၢ်ချး
ထီၣ်ကွဲၣ်လၢကမၤလိၣ်န့ၣ်
ဘၣ်ကျိၣ်ခံၣ်တၢ်ခါအ
ဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်

Early Childhood
Direction Center

1 800 462-7653

ecdc@kaleidahealth.org

www.wchob.org/ecdc

www.facebook.com/ECDCWNY1



မိၢ်ပၢ်တဖၣ်မ့ၢ်သရၣ်သရၣ်မုၢ်လၢအဆိကတၢ်ဒီးအစိကမိၤအိၣ်အိၣ်ကတၢ်လၢကလုာ်
ဘၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်ကိးကစးမၤစၢၤအဖိသ့ၣ်တဖၣ်သ့ၣ်လၢတၢ်မၤလိၣ်တဖၣ်ဖးလံာ်ဖးလံာ်ဒီးစးသိးကမၤစၢၤထီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်တလိၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်
အသးအကၢ်လၢကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကုၢ်ဘၣ်ကုၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ထဲအံၤမ့တမ့ၢ်
ကျိၣ်လၢအဖိသ့ၣ်ကတၢ်လဲၤလၢဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.ဒီးဖျိဟံၣ်ယီၤကျိၣ်အိၣ်ထံးတခါအယိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တၢ်
ကုၢ်ဘၣ်ကုၢ်သ့ၣ်အိၣ်ထံးလၢတၢ်မၤလိၣ်ကျိၣ်ဒီးတၢ်ဖးတၢ်ကွဲးတၢ်သ့ၣ်အယိၣ်န့ၣ်ဒီးအဖိကအိၣ်ဒီးတၢ်ကတၢ်လၢကမၤလိၣ်န့ၣ်တၢ်
လၢတၢ်ဘျီကွဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်တၢ်လၢအမၤအဂ့ၢ်ကတၢ်သ့ၣ်တနီၤလၢကမၤစၢၤအဖိသ့ၣ်အဖိတဖၣ်လၢတၢ်မၤလိၣ်ဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်တဖၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်
ကိးဝဲဒုၣ်တၢ်လၢန့ၣ်အလုၢ်အလုၢ်အိၣ်ကတၢ်တခါလၢတၢ်ကတၢ်လဲၤသကိးတၢ်ဒီးတၢ်ဒိၣ်ကအုၣ်မိၤအတၢ်ကတၢ်တဘျီလၢလၢ
န့ၣ်လီၤ.ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်ကနကဆိကမိၣ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါလၢမ့ၢ်န့ၣ်ကြးဖးန့ၣ်န့ၣ်လိၣ်လၢန့ၣ်ကျိၣ်ဒုၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ကမၤကစးကဒါန့ၣ်လၢအမ့ၢ်
လၢကိးလၢကျိၣ်န့ၣ်ခါန့ၣ်လီၤ.နကဘၣ်ယီၤဘၣ်ဘီလၢန့ၣ်န့ၣ်န့ၣ်အဂီၢ်လိၣ်လၢန့ၣ်ကျိၣ်ဒုၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ကမၤကစးကဒါန့ၣ်လၢအမ့ၢ်
ပုလားကွဲးစးသိၣ်လိၣ်ကိးလၢကျိၣ်ဒီးမ့ၢ်ကမၤကိးထီၣ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအဖးကိးလၢကျိၣ်န့ၣ်ခါလီၤ.နကဆိကမိၣ်ကိးလၢန့ၣ်တ
ကးဖးလံာ်လၢန့ၣ်အဂီၢ်လၢကိးလၢကျိၣ်ဝဲလၢန့ၣ်တသးမံၤလီၤနကိးလၢတၢ်သ့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအံၤဘၣ်တၢ်တိၣ်ဟံၣ်အိၣ်လၢကမၤစၢၤတၢ်သံကွၢ်ဒီးန့ၣ်တဖၣ်ကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ယုၤဟံၣ်ကတၢ်လီၤတၢ်
လီၤဆဲးလၢတၢ်အိၣ်တီၤအံၤအဂီၢ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဟ့ၣ်ကုၢ်လၢကျိၣ်လၢန့ၣ်မၤစၢၤန့ၣ်လၢကမၤလိၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢအလီုပလီၢ်ဒီးအဂီၢ်မိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်

တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးလၢလၢ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါနီၣ်အိၤလၢအမ့ၢ်တၢ်လၢအလီုပလီၢ်ဒီးအဂီၢ်မိၣ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်နီုဖးလၢတၢ်အကျိၤအကျဲလၢကမၤလိၤကျိၣ်ခဲကျိၣ်တကျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

- ‘တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအဘျၣ်အဘျီၣ်’–ဖဲလၢဖိသၣ်တဖၣ်မၤလိၤကျိၣ်အသီတကျိၣ်ဒီးမၤဘၣ်ဘျီဒဘၣ်ဒါလုၢ်လၢ်အသီအဆၢကတီၢ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ကလဲၤဒီဖျိဘၣ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်အဘျၣ်အဘျီၣ်ကတၢ်တခါန့ၣ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်ကတိၤတၢ်စ့လီၤဖဲမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်သကၢ်ဝဲဒီးတၢ်ဒိကန့ၣ်ဒီးတၢ်မၤန့ၢ်ဟံၢ်ကျိၣ်အသီတကျိၣ်အယိန့ၣ်လီၤ.ဖိသၣ်မ့ၢ်စၢ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအဘျၣ်အဘျီၣ်စ့ၢ်ကိးထီဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.

- ကျိၣ်တဖၣ်ယါယုၢ်အသး–တၢ်ဆၢကတီၢ်တကတီၢ်ဘၣ်တကတီၢ်န့ၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်ကယါယုၢ်ဘၣ်ဝဲ **Grammar**အတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျုမ့တမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ကစုဒးကါလံၣ်မဲၣ်ဖျၢၣ်တဖၣ်လၢကျိၣ်ခဲကျိၣ်အအိၣ်လၢလံၣ်ကျိၢ်ဒ်းသိးသိးအပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးခဲန့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်မၤပနီၣ်အိၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်ညီန့ၣ်တၢ်နီုဖးလၢတၢ်မၤလိၤကျိၣ်ခဲကျိၣ်အတၢ်မၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

- တၢ်လီၤမၢ်ကျိၣ်–မ့ၢ်လၢဖိသၣ်တဖၣ်မၤလိၤကိၤလၢကျိၣ်အယိအဝဲသ့ၣ်ကလီၤမၢ်ကျိၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ကတိၤတၢ်ဘျုလၢအဝဲသ့ၣ်အကျိၣ်ဒၣ်ဝဲဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ကျိၣ်အဝဲန့ၣ်တအိၣ်ဒီးတၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်ဒီးတၢ်မၤဂၤမၤကျၢၤအခါန့ၣ်လီၤ.

- လုၢ်လၢ်အတၢ်လီၤဆိ–ဖိသၣ်လၢအနီၢ်ဆံးတဖၣ်န့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲလၢတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဒိကန့ၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်နီၣ်ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်မၤဘၣ်ယးဝဲတသ့လၢတၢ်ဂ့ၤတၢ်ကျိၤအသီဒီးတၢ်လဲၤဒီဖျိလၢအပူၤကွၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်အလုၢ်အလၢ်အခါန့ၣ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်လၢမၤလီၤဘ့ၣ်းလီၤတီၤအိၤမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်မၤလိၤကျိၣ်လၢတသ့တဘၣ်ဝဲအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သံက့ၢ်ဒီးတၢ်စံးဆၢတဖၣ်

ကားယကတီၢ်န့ၣ်ယထီၣ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကျိၣ်ဒၣ်ဝဲဖဲလၢအိၣ်လၢဟံၣ်အခါန့ၣ်ခါ

မိၤပုၤဒီးပုၤလၢအက့ၢ်လဲၣ်ထွဲၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်◻
ကားကတီၢ်ဟ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်သ့ဝဲဘၣ်ဝဲဘၣ်ဝဲအိၣ်အဆၢကတၢ်အယိဒီးအဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤဖဲဒ်အမ့ၢ်ဟ့ၣ်လၢအမ့ၢ်လၢအိၣ်အဝဲလၢအိၣ်ဒီးအဖိကမိၣ်န့ၣ်လီၤ.နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်လၢမးရဲၤလၢအိၣ်ဒီးကတၢ်လၢန့ၢ်ကျိၣ်ဒၣ်နဲန့ၣ်ကမ့ၢ်လၢအဂ့ၢ်ကတၢ်လၢန့ၢ်သ့ၣ်ညါန့တၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်လၢန့ဖိအိၣ်လၢန့ကျိၣ်ဒၣ်နဲန့ၣ်လီၤ.မ့ၢ်ဘၣ်ပၤပျီအါထီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်လၢန့ကတီၢ်န့ၢ်ကျိၣ်ဒၣ်နဲအယိန့သိၣ်လိၤန့ဖိသ့လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်န့ၢ်သၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယထီၣ်ကက့ၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်အကီၢ်အမဲလၢတၢ်မၤလိၤကိၤလၢကျိၣ်ခဲလၢယကတီၢ်ယၣ်ယကျိၣ်ဒၣ်ယဲအထီၣ်န့ၣ်ခါ

တမ့ၢ်ဘၣ်.တၢ်လၢပုၤထီၣ်ပမၤလိၤကျိၣ်ခဲကျိၣ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိတၢ်ခဲမ့ၢ်လၢကျိၣ်တၢ်တကျိၣ်အတၢ်နီၣ်ထံးန့ၣ်တဘၣ်တၢ်ပၤပၤက့ၢ်အိၤဒီးတၢ်အိၣ်ထွဲအိၤဖဲလၢကျိၣ်ခဲကျိၣ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်လိၤအိၤအခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်လၢအမၤသးနီၢ်နီၢ်န့ၣ်တၢ်က့ၢ်လၢန့ၢ်ဟံၢ်က့ၢ်လီၤတၢ်လီၤအဝဲပၤလီၤအဝဲပၤလီၤအဝဲပၤပၤပျီထီၣ်ဝဲဖိသၣ်လၢအိၣ်ဒီးအကျိၣ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်လၢတၢ်ဘၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကတဝဲလၢတၢ်လၢအအါဒီးသ့ဝဲဘၣ်ဝဲလၢကမၤလိၤကျိၣ်ခဲကျိၣ်တၢ်ကျိၣ်န့ၣ်လၢအအိၣ်ပညီမ့ၢ်ဝဲဒၣ်အိၣ်ဖဲလဲၤန့ၢ်လိၣ်ပသီထီၣ်န့ဖိအတၢ်မးတၢ်က့ၢ်းတၢ်လၢတၢ်ဘၣ်လၢမ့ၢ်ပုၤကျိၣ်န့ၣ်နမၤညီန့ၢ်န့ဖိအတၢ်ကတီၢ်တၢ်မးဒီးတၢ်က့ၢ်းကိၤလၢလၢမၤခါဆ့ညါန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယထီၣ်ကလီၤမၢ်က့ၢ်ဒီးတၢ်သ့သ့တၢ်ဘၣ်လၢကတီၢ်ယဝဲပကျိၣ်ဒၣ်ပဝဲသ့အံၤဖဲလၢယကတီၢ်ဟ့ၣ်ဒီးအိၤဖဲလၢကိၤလၢကျိၣ်အခါန့ၣ်ခါ

မ့ၢ်လၢဖိသၣ်တဖၣ်မၤလိၤကိၤလၢကျိၣ်အယိအဝဲသ့ဝဲန့ၣ်ကလီၤမၢ်က့ၢ်လၢလၢတၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ကတီၢ်ဘျုဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်အကျိၣ်ဒၣ်ဝဲဖဲလၢကျိၣ်အဝဲန့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲဒးကါဒီးတၢ်အိၣ်ထွဲအိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိသတးဒီးဟံၣ်ပုၤဖိယိၤဖိကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပၤလီၤသးလၢအကါဒ်လၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးဖိတဖၣ်ကမၤယၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢဟံၣ်ဖိယိၤဖိအကျိၣ်ဒၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ယထီၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လိၤရဲၤလၢတၢ်မၤလိၤကျိၣ်ခါန့ၣ်မ့ၢ်ယသ့ၣ်ညါကသ့ဒ်လဲၣ်ဒ်

ဖဲလၢဖိသၣ်ဆံးလၢမၤလိၤကိၤလၢကျိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လၢတၢ်ဘၣ်လၢကိၤလၢကျိၣ်ဒီးမ့ၢ်က့ၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်ဘၣ်ဝဲလဲၣ်လဲၣ်လဲၣ်.တၢ်လၢကဲးပဝဲတၢ်ကိတီၢ်တၢ်ခဲလၢတၢ်ကျိၤထီၣ်ကျိၤအခါန့ၣ်အဝဲန့ၣ်ကကီၢ်ခဲဝဲလၢတၢ်ကယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ကိတီၢ်တၢ်ခဲအထီၣ်အဘိၣ်လၢကျိၣ်ခဲတၢ်လဲၤအသးအယိၤခါမ့တမ့ၢ်လၢလီၤရဲၤနီၢ်ကိၢ်ခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်ပၤပျီအိၤလၢကျိၣ်ခဲလၢလၢဖိသ့ၣ်သ့ၣ်ညါဝဲန့ၣ်လီၤ.တၢ်ကတီၢ်သးကိၢ်ဒီးဟံၣ်ပုၤဖိယိၤဖိ.ပုၤဟ့ၣ်လဲၣ်ဖိသၣ်တဖၣ်ဒီးဟံၣ်ပုၤဖိယိၤဖိကသၣ်ညါသရၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အရ့ၤဒ်လဲၣ်တခါလၢကမၤစၢၤတၢ်ရဲဒးန့ၣ်ပျီထီၣ်တၢ်လၢအကဲးထီၣ်သ့တၢ်ရဲၤတၢ်မံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘၣ်သးလၢတၢ်လၢသ့ၣ်ညါတၢ်လိၤထံထံဆးဆးန့ၣ်ကဘၣ်တၢ်အ့ၣ်အသးလၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဖိသၣ်နီၢ်ဆံးကတီၢ်လၢန့ၣ်လိၣ်ကလီၢ်(ECDC)မၤစၢၤဖဲသ့ဒ်လဲၣ်ဒ်

ဖိသၣ်နီၢ်ဆံးကတီၢ်လၢန့ၣ်လိၣ်ကလီၢ်(ECDC)မၤစၢၤမိၤပုၤတဖၣ်ကန့ၢ်ဟံၢ်က့ၢ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့အလီၤအိၣ်တၢ်ဘၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤဒ်တၢ်မၤစၢၤလၢပမၤန့ၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.ပပၤစ့ၢ်ရဲဒးန့ၣ်ဟံၣ်ဖိယိၤဖိဆ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်လၢ◻
ကားဝဲဘၣ်ဝဲဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.ပပိၤထွဲဆိၣ်ထွဲတၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဒ်သိးကမၤလိၤတၢ်လဲၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၢ်လၢလၢမ့ၢ်လၢလဲၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မနုၤကတီၢ်ကဲးထီၣ်လၢတၢ်လၢသ့ၣ်ညါတၢ်အကျိၤအကျိၤအခါလဲၣ်ဒ်

ဖဲဖိသၣ်တၢ်အိၣ်ပျီလီၤဟဲဒီးတၢ်ကိတီၢ်တၢ်ခဲလၢအိၣ်ဒီးကျိၣ်လၢအဝဲဝဲအကျိၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်တၢ်လၢထံၣ်က့ၢ်ထံထံဆးဆးအံၤကဘၣ်တၢ်ရဲဒးမၤအိၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢဖိသၣ်တၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်က့ၢ်မၤန့ၣ်အိၤလၢတၢ်ရျးတီၤဟ့ၣ်တၢ်က့ၢ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့လီၤအိၣ်ကမံၤတံၢ်(**CPSE**)န့ၣ်နကမၤန့ၢ်လၢမၤစၢၤဟၢရၢကရီၤအစရီၤလၢဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လၢကိၢ်န့ယုယိးတၢ်က့ၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့ဝဲဟ့ၣ်လၢကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်လၢန့ၢ်ထီၣ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့လီၤအိၣ်လၢတၢ်ရျးတီၤဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.နကမၤန့ၢ်လၢထံၣ်က့ၢ်လၢန့ကဘၣ်ယုထာတၢ်လၢန့ၢ်ထီၣ်ပုၤဟ့ဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်ဖဲဖိဒီးန့ကဘၣ်ဆဲးပီၤရဲမ့ၢ်က့ၢ်လၢဟ့ၣ်အခွဲးလဲၣ်လၢန့ဖိအဂီၢ်ဒ်သိးကဘၣ်တၢ်ယုထံၣ်အိၣ်ဖိဒးန့ၢ်ဒီးန့ဟံၣ်ဖိယိၤဖိတလိၣ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်ရဲလၢတၢ်န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢတၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်ဖဲလဲၣ်လဲၣ်လၢန့ဖိတၢ်အံၤပုၤတြးဝဲဘၣ်ဝဲလၢတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်န့ဖိဒီး**CPSE**ကရၢဖိအဂၤတၢ်ကက့ၢ်ထီၣ်ဝဲပုၤဟ့ကရဲၤရဲၤအဂီၢ်လၢက့ၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်(**IEP**)လၢန့ဖိအဂီၢ်လီၤ.အဝဲကအိၣ်ဒီးတၢ်က့ၢ်းနီၣ်စရီၤလၢတၢ်မၤစၢၤလၢဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤန့ၣ်ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢကမၤဖဲပုၤဟ့ၣ်ဒီးကယဲၤဝဲဖဲထဲလၢလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢ **CPSE**ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢန့ဖိတၢ်အံၤဟ့တြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်သ့လီၤအိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်ဖိဒးမ့တမ့ၢ်လၢမၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်န့ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢတၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်ဖဲလီၤအိၣ်လၢလဲၣ်က့ၢ်းန့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ရဲၤတၢ်က့ၢ်လၢတၢ်အကျိၤအကျိၤအံၤန့ၣ်ထံသးရဲၤက့ၢ်လၢလဲၣ်အိၣ်တက့ၢ်

Website အဂီၢ်နီၣ်ထံးတဖၣ်
<ul style="list-style-type: none">Colorincolorado.org–ယုက့ၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်သဘျ့ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကျိၣ်လၢကျိၣ်ခဲကျိၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲ websiteအပူၤန့ၣ်တက့ၢ် Readingrockets.org–ယုက့ၢ်လၢတၢ်ကျိၤလၢကမၤစၢၤပုၤဖးလဲၣ်ဝဲဖိတဖၣ်လၢဘၣ်ဂဲၤပျီၤက့ၢ်းတၢ်တဖၣ်တက့ၢ် Mamalisa.com–မၤပျီၣ်န့သးလၢထါ.တၢ်လၢဝဲၣ်ဒ်.တၢ်သ့ၣ်ဝဲၣ်သးအတၢ်ဒီးဟံၣ်ပုၤဖိၣ်ဒီးဘ့ၣ်အလုၤအလုၤတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်

တၢ်အစိးခံလၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

အခဲခဲဒီးနကသ့ၣ်ညါန့ၢ်ဟံၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်အကါဒိၣ်လၢနကဆီၣ်ထွဲတၢ်ဖးတၢ်က့ၢ်းလၢနဖိအကျိၣ်ဒၣ်န့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖဲဒီးပုၤမ့ၢ်တၢ်အညီၤလၢနမၤသ့လၢနကမၤလီၤလၢတၢ်လၢတၢ်သးဖျီဒီးတၢ်သးအိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သးအိၣ်လၢတၢ်ဝဲ–ပုၤသးပုၢ်တဖၣ်မၤစၢၤဖိသၣ်လၢကမၤလိၤကျိၣ်လၢတၢ်ကတီၢ်တၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ကတီၢ်တၢ်ဒီးနဖိလၢဘၣ်ယးဒီးတၢ်ခဲလၢဂဲးထီၣ်လၢတၢ်နံၤဘၣ်တၢ်နံၤတၢ်က့ၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တုၤလၢတၢ်ဝဲပုၤလၢပုၤကလုၢ်တဖၣ်အဂ့ၢ်ဒီးလုၢ်လၢ်တၢ်ဝဲလၢကျိၣ်လၢတၢ်တကျိၣ်လၢနဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်

ဖး.ဖး.ဖး–တၢ်ဖးလိၣ်ဖးလဲၣ်လၢကလုၢ်ဒိၣ်လၢငၢၤစ့ဖဲးနံးအတီၤပုၤကိးမ့ၢ်နံၤစ့ၣ်စ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တမံၤလၢအကါဒိၣ်ကတၢ်လၢနကမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်န့ဖိအတၢ်ဖးလိၣ်ဖးလဲၣ်လၢတၢ်ဖးလိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိၤန့ၣ်လီၤ.ပၤယၢ်လိၣ်လဲၣ်.မဲးကစံ့.လိၣ်ပရၢပစၢ်ဒီးလိၣ်အဂုၤအဂၤလၢဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ရဲၤလီၤအိၤလၢနမၤန့ၢ်သ့အိၤလၢနကျိၣ်ဒၣ်န့အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်

ရူးထါဒီးသးဝဲၣ်တၢ်တက့ၢ်–တၢ်ရူးထါတၢ်လိၣ်က့ၢ်တဖၣ်ကမၤစၢၤဖိသၣ်တဖၣ်လၢတၢ်မၤလိၤဒ်သိးကလိၣ်က့ၢ်ဒီးလိၣ်မဲၣ်ဖျၢၣ်ဒီးကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.၎းကဲးထီၣ်ထါလၢတၢ်ခဲလၢဂဲၤကလီၤနံၤဒၣ်ထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.တၢ်သ့ၣ်ဝဲၣ်သးဆၢမ့တမ့ၢ်တၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်သးဝဲၣ်လၢနကျိၣ်ဒၣ်န့န့ၣ်ကမၤစၢၤအါထီၣ်လၢနဖိအဂီၢ်ကျိၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံးန့ၢ်တၢ်ဘျုးတၢ်ဖျိၣ်လၢကတၢ်အဂီၢ်အထံးန့ၣ်တက့ၢ်–ကမ့ၢ်အဂီၢ်လိၣ်ရီၤဖျိၣ်ဖး.ကတၢ်လီၢ်ရီၤဖျိၣ်ဒီးတၢ်ဘ့ၣ်တၢ်ဘါအကရၢ်ကရၢတဖၣ်ကပူၣ်ထီၣ်တၢ်အသံးအကၢ်အဂီၢ်အထံး.တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤဒီးတၢ်မၤစၢၤလၢဘၣ်တၢ်ဝဲၣ်ဟံၣ်မ့ၢ်ဝဲဝဲၣ်လၢကျိၣ်ဒီးလုၢ်လၢ်အတၢ်လီၤဖျီန့ၣ်လီၤ.